
  

 
 

 

 

Dagsorden og referat til skolebestyrelsesmøde – Torslev Skole 
 

Dato: 13. nov.  2023 
Tidspunkt: kl. 17.00-19.45 
Mødeleder: Bestyrelsesformanden 

Deltagere:  

• Troels Lam Mathiassen (formand) 

• Jonny Krogh 

• Lone Bilgaard (næstformand) 

• Mette Kjølby Severinsen (suppleant) 

• Rene Borup Dehn (medarbejderrep.)  

• Mads Vejen (sekretær/referent) 

• Nicoline Hansen (suppleant) 

• Rie Weinkouff 

• Stine Dedenroth 

• Tina Mørch (medarbejderrep.) 

• Mai Birk Nielsen – referant 

• Hans fra 7.Z (elevrådsformand) 

 

 
Fraværende:  
• Rene Borup Dehn (medarbejderrep.) fraværende grundet 
DLF tur 

Dagsorden  
Hvad handler punktet om, er der 
særlige ansvarlige, gæster og er det 
til orientering (O), drøftelse (D) eller 
beslutning (B) 

Tid 
Estime-
ret tid til 
punktet 

Referat 
Opsummering af orienteringen/drøftelsen, kon-
klusion på beslutning, angivelse af evt. ansvar-
lig og evt. deadline. 

Formidling 
Til hvem, af 
hvem og hvor-
dan? 

    

1. Fortsat arbejde med princip-
per for skolen 
 

1) Gennemgang af un-
dersøgelse udsendt 
til lærerne vedr. 
mobilfri skole  

2) Princip om mobilfri 
skole gennemgåes 

3) Rettelse til princip 
vedr. skole/hjem 
oplæses 

4) Princip om ordens-
regler gennemgåes 

2 timer 1)Mads: svarene på spørgeskemaet peger i ret-
ning af et ønske om mobilfriskole. Der er bred 
enighed blandt lærerne.  
 
2) Hans (formand elevråd): eleverne vil også 
hellere ud og spille fodbold. 
Mange bruger meget tid på tik videoer, som de 
laver sammen. Men indelukkede elever bruger 
dem nok ekstra meget – de vil nok så sidde 
med deres pc. Det er mange gode ting ved mo-
bilfri skoledag, men det løser ikke alt. 
Mange elever vil nok synes, det er hårdt, hvis 
man får forbud mod at bruge sin mobil fra den 
ene dag til den anden. 
 
Tina Mørch har tilkendegivelser med fra FASE 2, 
og der efterspørges her fra den øvrige besty-
relse, hvad baggrunden er for spørgerunden i 
FASE 2? 
 

 



  

 
 

Kan der tilbydes et andet alternativt for mobi-
len fremfor et forbud mod mobiler. 
Det skrives til referat at Tina Mørch/medarbej-

derrepræsentant har adspurgt flere lærere i 

fase 2 vedr. forbud, og de mener eleverne skal 

lære at bruge dem fornuftigt. Det kan gøres ved 

en mobilfri pause og en hvor der må bruges 

mobil, så kan den måske smitte den mobilfri 

pause 

 
Troels opsummerer – hvad skal vi arbejde hen 
mod?  

- Mediernes oplysning, så er der ikke 
noget argument for at beholde mobi-
len. Vi bør gøre noget nu. Er det ene-
ste argument at de kan komme til at 
kede sig 

- Der vil altid være for og imod, hvorfor 
så vente? Hvis de spiller LUDO, hvorfor 
så ikke tilbyde de spil fysisk, så de ikke 
spilles på mobil 

- Kan der være en overgangsperiode, 
hvor der kan kigges ind, om mobilfri 
skole bidrager med noget godt til fæl-
lesskabet 

- Tina: imod forbud, eleverne skal lære 
at bruge dem fornuftigt. Det kan gøres 
ved en mobilfri pause og en hvor der 
må bruges mobil, så kan den måske 
smitte den mobilfri pause. 

- Et forslag. De klasser som ikke har væ-
ret vant til bruge dem, kan fortsætte 
næste skoleår med mobilfri skoledag.  

- Effekten på mobilfrie skole har positive 
evalueringer i forhold til fællesskaber 

- Forslag: kan vi varsle mobilfri skole, så 
kan man tilvænne sig. Kan f.eks. træde 
i kræft efter påske. 

- Evaluering efterspørges. Kan det af-
prøves i en periode og så evalueres? 
Dertil spørges, hvorfor skal der evalue-
res, hvis vi går i retning mod mobilfri 
skole. 

- Skolen arbejder med en plan for at 
næste skoleår er mobilfrit. Forslag at 
samarbejde med elevrådet, som kan 
bidrage til tiltag. 
 

Princip om mobilfri skole. Skriv skal redigeres 
og sendes til forældre. Der vil blive inviteret til 
orienteringsmøde til forældrene, som kan 
komme til orientering for indførsel af princippet 
med formål og plan. 
Mads renskriver princippet om mobil, så form 
er identisk med de andre gældende principper.  



  

 
 

 
3) lille rettelse, som lærer Susan har sendt til 
Mads. Han laver denne rettelse og sender rundt 
til alle. 
 
4)Mads har efter sparring med skolechef taget 
nogle af retningslinjerne ud – de overordnede 
principper er til drøftelse.  
 
Tilføjer billede med elever fra Torslev Skole. 
 
Hvad hindrer eller forstyrrer kommunikation? 
Spørgsmål til 3. punkt om ordensregler, det 
samtales rundt bordet. 
 
Rygeforbud: må lærere ryge et andet sted? Bli-
ver de tilbudt et andet sted at ryge, det er op-
daget at nogle står ude og ryger. Kan de tilby-
des et sted? Hvis skolen er røgfri, så er det vel 
hele skolens område. 
 
Mads laver de sidste rettelser og sender ud. 

2. Oplæg ved skolekonsulent 
Lise Jørgensen vedr. skolebe-
styrelsens arbejde, opgave 

45 min.  Udskydes til næste skolebestyrelsesmøde i de-
cember 2023 

 

3. Jf. årshjul – pkt. vedr. dialog 
med forældrerådene udgår.  

2 min.  Orientering 
 
Skolebestyrelsen kunne være til rådighed til 
skolefesten, og samtidig orientere om kom-
mende skoleårs mobilpolitik som er vedtaget 
på aftenens best. møde.  
 
 

 

4.  Eventuelt: 
 

 Forespørgsel fra Rene: Princip vedr. skolerejser 
Foråret 2023 fik skolen oplyst, at der skulle hol-
des igen med hytteture mm. da skolerne trådte 
ind i en overgangsfase som selvstændig. 
Fra januar starter skolen økonomisk fra 0. 
Det har økonomisk at gøre med pt, men ikke 
meget i forhold til det samlede skoleprojekt. 
 
At 7. klasse har været afsted på overnatnings-
tur er et kedeligt signal at sende for de andre 
årgang, som også har forventet en ”rystesam-
men tur” 
 
Spørgsmål: Gælder de tidligere hyttetur/skole-
rejser for distrikt Syd. Svaret er nej, nu er Tors-
lev Skole selvstændig. 
 
Kan værdien af skolerejser komme på tale igen. 
Det er ikke tilskuddet til den enkelte elev, som 
koster for skolen – men lærerens tid for skole-
rejse samt vikardækning. 
 

 



  

 
 

Princip om skolerejser skal med på næste møde 
11. december. 
 
 
Princip om mad og måltider: 
Mads retter til ønsket formulering. 
 
Der spørges til, Sanne (sundhedsplejerskes) be-
søg i klasserne og information om sund kost 
 
Kan det være en ide, at der afsættes tid (5 min) 
i pausen til spisning 
 
Mads undersøger mad og måltidsprincip fra an-
dre skoler og tager en version 2 med  
 
 

- Høring vedr. skriv om busruterne: dia-
logmøde i januar (Troels) 

 
Fra elevråd: 
Der er opstillet en postkasse ved kontoret, hvor 
elever kan lægge ønsker i – hvad man ønsker i 
forhold sin hverdag på skolen. 
 
Ønsker om en julekonkurrence efter juleklippe-
dag, elevråd finder det bedst udsmykkede på 
bakken og den store skole. Der findes en klasse 
på bakken og den store skole, som vinder for 
bedst udsmykning – klassen får en præmie 
 
Til Skolefesten vil eleverne gerne tjene nogle 
penge, fx popcorn maskine til skolefesten 
 
Ønske om en vandkøler/vandstand, så det er 
muligt at få koldt vand. 

 

 

 

 

 

 


